



**EARLY CHILDHOOD
FAMILY EDUCATION
COMMUNITY EDUCATION**



ECFE မှာဝဲဒ်န် စုန်ဖီလ်ပဒိန်ကို (SPPS)
ပုၤတၢ်တၢ်ကူၢ်ဘၢ်ကူၢ်သ့ဝဲၤကျိၤ
အတၢ်ရဲၢ်တၢ်ကျဲၤတခါလီၤ.

*ပ မၤဆူၢ်ထီၣ် ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်
ခီဖျိ တၢ်ကူၢ်ဘၢ်ကူၢ်သ့.*

တူၢ်လိာ်မုၢ်န့ၢ်ဆူ ECFE!

**spps.org/ecfe
ecfe@spps.org**

ဆဲးကျိးပုၤ

English: 651-793-5410
Hmoob: 651-744-4816, 612-590-8035
ကညီကျိၣ် : 651-216-8105
Soomaali: 651-744-2727
Español: 651-744-4815, 651-306-2251
(Cell)
African American FCW: 651-744-2775
Special Education FCW: 651-230-6583

ကိုတၢ်လိာ်တၢ်ကျဲ တၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျိးတဖၣ်

Belvidere: 763-388-3440
EC Hub: 763-388-3551 (Team Baby)
EC Hub: 612-930-7778 (PPK Side)
Highland Park: 612-930-7660
Highwood Hills: 651-802-0283
Rondo: 651-802-3568
Wheelock: 651-802-2668 (Yellow Duck)
Wheelock: 651-900-2039 (Green Frog)

ပအိၣ်ဖဲအံၤလၢပကမၤစၢၤန့ၢ်အဂီၢ်လီၤ.
န့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်တဖၣ်န့ၢ်ဆဲးကျိးပုၤန့ၢ်တ
က့ၢ်.

တၢ်ထီၣ်ကိ

ECFE ကူၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ စးထီၣ် လါစဲးပ ထ့ဘၢၣ် တုၤ လါယူၤထီၣ်သီသီအ ကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပ ECFE ကိညီၣ်န့ၣ် ပျံၣ်ဝဲဖဲ တီၤ ဖုၣ်ကိတဖၣ်တ ထီၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကိပျံၣ်အနံၤတဖၣ်ပုၣ်ဃုာ် MEA (ကိသရၣ်သရၣ် မုၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အနံၤတ), တၢ်စံးဘျုးမုၢ်နံၤ, တၢ်ဂီၢ် ခါကိပျံၣ်ကသုၣ်, MLK မုၢ်နံၤ, ကီၢ်ခိၣ် မုၢ်နံၤ, တၢ်စူၤခါကိပျံၣ်ကသုၣ်, ဒီး Memorial (တၢ်သ့ၣ် နီၣ်မၤလၢကပီၤပုၤဒု ပုၤဃိၤ) မုၢ်နံၤ, ပုၣ်ဃုာ်စ့ၢ်ကီး SPPS တၢ်မၤဂ့ၤထီၣ်ကိသရၣ် သရၣ်မုၢ်ကံၢ်စီ ဒီးမိၢ်ပၢ်ဒီး ကိသရၣ်သရၣ်မုၢ် တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အနံၤ တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

နအိးထီၣ်ကွၢ် ECFE လံာ်နံၣ်လံာ်လါ သ့ဝဲဒၣ် ဖဲ ECFE ပုၣ်ယဲၤဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်တထီၣ်ကိတဖၣ် -

နမ့ၢ်တဟဲထီၣ်ကိဘၣ်န့ၣ်, ဆဲးကျိး မိၢ်ပၢ်အကိသ ရၣ်သရၣ်မုၢ်(Parent Educator) န့ၣ်တက့ၢ်. တၢ် လီၢ်လၢတီၤပူၤ ဒီး တၢ်လီၢ်လၢ ဘၢးစံ ဖိခိၣ်တဖၣ် န့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးပနီၣ်ပုၤနီၣ်ဂံၢ် ဒီး ပတၢ်ရဲၣ်တၢ် ကျဲၤ တဖၣ် ညီၣ်န့ၣ် အိၣ်ဒီး တၢ်အိၣ်ခိးတၢ်အစရီ တဖၣ်လီၤ.

ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်မ့ၢ်တဟဲထီၣ်ကိလၢအါန့ၣ်သၢ သီန့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ကဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်ကွၢ် အီၤလၢ တီၤတဖၣ် မ့တမ့ၢ် တဒီးန့ၢ်လၢာ် တၢ်ဝံစိာ် တီဆုၤလၢၤဘၣ်. ဟံၣ်ဖိဃီဖိလၢဘၣ် တၢ်ထုးထီၣ် အီၤတဖၣ် ကဘၣ်ဆဲးလီၤကဒါကွၢ်အမံၤ ဖဲအဝဲ သ့ၣ်ဟံးလီၤသးလၢထီၣ်ကိ သ့ကိးကတီၢ်ဒဲးအခါ, ဒီးအကဘၣ်အိၣ်ခိး တၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဝံစိာ်တီဆုၤ

ECFE ဟ့ၣ်လီၤ တၢ်ဝံစိာ်တီဆုၤသ့လၢပုၤစ့ၢ် ဂၤအဂီၢ်ဆူတီၤတနီၤအဂီၢ်လီၤ.

ခိဖျိလၢတၢ်ဝံစိာ်တီဆုၤတအိၣ်လၢပုၤကိးဂၤဒဲးအ ကိအယိ, နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးနီၣ်ကစၢ်သိလ့ၣ်န့ၣ်, ဝံသးစူၤ သူအီၤဒီးဟ့ၣ်လီၤ ဘၢးစံတၢ်ဝံစိာ်တီဆုၤဆူ ဟံၣ်ဖိ ဃီဖိလၢလိၣ်ဘၣ်ဝဲလၢကဟဲထီၣ်မၤလိတၢ်အဂီၢ် န့ၣ်တက့ၢ်.

နမူနာအိတ်ဒီးတိုက်ဂီလီနကဟဲထီဂ်မလီ ECFE
မ့လီနတိုက်ဝံစိတ်တီဆုတအိတ်ဘဉ် အယိနန
ဆဲးကျိးနမိတ်အကိုသရဉ်သရဉ် မုဉ် ဒီးဆဲးလါ
မံလါ “တိုက်ဝံစိတ်တီဆု” အတီ အဂီနနတက့ဂီ.

ဟံဂ်ဖိဃီဖိတိုက်ပဉ်ဃုာ်မလဲကိးတိုက်

တိုက်ဝံစိတ်တီဆုတိုက်နဲဂ်ကျဲတဖဉ်

- တဘဉ်အိတ်တိုက်လါဘါးစံအဖိခိတ်ဘဉ်.
- နမူနာတဟဲထီဂ်ကိုဘဉ်နန ဒုးသုဉ်ညါ
နကိုသရဉ်သရဉ်မုဉ် ဒီး ပုနီဉ်ဘါး
စံနနတက့ဂီ.
- နမူနာတဟဲထီဂ်ကို/ဒီးဘါးစံလါကိးနံဒဲးလါ
သါသီတီပူအလီခံနန နတဒီး
နံလဲတိုက်ဝံစိတ် တီဆုလါဘဉ်.
- ပုဒီးဘါးစံသုထဲဒဉ်ပုလါအဆဲးလီမံလါ
ECFE တိုက်ရဲဉ်တိုက်ကျဲအပူ နနလီ.
- တိုက်ဟဲအိတ်ကိုဖိဒီးတိုက်ဟဲက့ဆုဟ် လီ
ကိုဖိအဆါကတီနနဆိတလဲအ သးသု
ဖဲလါဟံဂ်ဖိဃီဆဲးလီအါ ထီဂ်အမံ
မ့တမ့ တထီဂ်မလီလါ
ပတိုက်တိုက်ရဲဉ်တိုက်ကျဲတဖဉ်အခါနနလီ.
- အိတ်ကတီဆိတ်စါသး ၅ မံးနံးလါ
ဘါးစံကဟဲအိတ်နအဂီနနတက့ဂီ.

မိတ်တိုက်ကူဉ်ဘဉ်ကူဉ်သုအတိုက်ရဲဉ်တိုက်ကျဲ
မ့တိုက်အခိတ်သုအရဲဒိဉ်လါ ECFE အတိုက်
ဖဲတိုက်မအဂီ, ဒီး ပလိတ်ဘဉ်လါ မိတ်ကဟဲ
ထီဂ်မလီတိုက်ဖဲ **မိတ်တိုက်ကူဉ်ဘဉ်ကူဉ်သုအ
တီဒါးပူကိးနံဒဲးနနလီ.**

တိုက်နီလီပဉ်ဃုာ်မလဲကိးတိုက်

မိတ်ပု/ပုကွဲထွဲတိုက်တဖဉ်ကြါးနီလီမလဲကိး တိုက်ဖဲ ECFE
တိုက်ရဲဉ်တိုက်ကျဲကိးခါဒဲး အပူ, လါအညီန မ့ဝဲ
မိတ်ဖိတိုက်မလီတိုက် လါအိတ် ဒီးတိုက်ဆါလီသး ယ်နီယ်နီ,
တိုက်မလီသကိးတိုက်လါဝဲကဝီကျဲအ ဆါကတီ, ဒီး
မိတ်တိုက်ကူဉ်ဘဉ်ကူဉ်သုနနလီ.

ဖဲမိတ်ဖဲလီမဒီး မိတ်တိုက်ကူဉ်ဘဉ်ကူဉ်သုအဆါက တီနန,
ကိုသရဉ်သရဉ်မုဉ်လါအိတ်ဒီး လဲးစုဉ် လါ သိတ်လီမိတ်တဖဉ်
ကဟဲစုနနကျဲဒီး သိတ်လီနနလီ တိုက်လါအအိတ်ဒီး ကရုတ်တိုက်
ပိတ်သကိးတိုက်, ဟ့ဉ် လီတိုက်ဂီတိုက်ကျဲ ဒီး တိုက်
တီစါမလဲတဖဉ်, ဒီး လူဟိတ်မထွဲ MN MDE Parent
Education Core Curriculum (မံနနစိ ထဉ် ကူဉ်သုဝဲကျဲ
မိတ်တိုက် သိတ်လီအလံာ်ညိတ် သိတ်ဒိဉ်)နနလီ.

ကရုတ်တိုက်နဲဂ်ကျဲတဖဉ်

အိတ်ဒီးတိုက်ဘဉ်တိုက်ဘါ. ပုတဘဉ်ဟဲစိတ်တိုက်ထံတိုက်နီ
အဂီတဖဉ်ဆု ဖိသုတီဒါးတဖဉ်အပူဘဉ်. ဟ်
ဃာ်တိုက်ဖိတိုက်လဲလုာ်ပုဒိဉ်တဖဉ်လါနကစါအအိတ်.

တၢ်ဘၣ်ထွဲဘၣ်ဃး. အိၣ်ဒီးတၢ်သးဘျးဒီးစံးက တၢ်
တၢ်တီတီလိလိ. အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးန့ၣ်မ့ၣ်ဒါလၢနတၢ်မၤ လိ အဂီၢ်.
မၤလိတၢ်လၢတၢ်သ့ၣ်ဆူၣ်သးဂဲၤအပူၤ.

အိၣ်ဒီးတၢ်ဟံးကဲလိာ်သး. ကျဲအဂ့ၤတဖၣ်အိၣ်ဝဲအါဘိ
လၢမိၢ်ပၢ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. ပၤယၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ခူသ့ၣ်. ဖဲမၤ လိတၢ်ဝံၤ
အခါမၤကဆဲးကဆီတၢ်. ဟံးကဲပုၤဂၤအတၢ်
ထံၣ်လၢလီၤဆီလိာ်သးတဖၣ်.

စ့ၣ်ဖိလ် ECFE ဝှံဒိတဝှံ ပုၤကူၣ်လိာ်တၢ်ကီၣ်ကး (PAC)
မ့ၢ်မိၢ်ပၢ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလိတၢ်တကရူၢ်ဖဲ ECFE
တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤလီၤ. ပတူၢ်လိာ်မုၢ် ပုၤကိးဂၤဒဲး
(ဒီးပဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါပုၤကိးဂၤဒဲး) လၢကဟဲထီၣ် PAC
တၢ်အိၣ်ဖျိာ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



ဖိသၣ်တီၤဒီးတဖၣ်

တီၤဒီးအကျိာ်အဂီၢ် -

ECFE ဟ့ၣ်လီၤ တၢ်ဖဲလိမၤဒီးခိၣ်ယၢ်လၢအိၣ်ဒီး
တၢ်တူၢ်လိာ်မုၢ်ဒီးအမုၢ်တခါလၢဘၣ် တၢ်ဆီလိၤဟံး လီၤအီၤ
လၢ ဖိသၣ်, ဖိသၣ်ဆံးဖိတဖၣ်, ဒီးကိၣ်ဖိဆံး
ဆံးဖိတဖၣ်အဂီၢ်လၢအိၣ်ဒီး တၢ်ပိးတၢ်လီၤ ဒီးတၢ်ဟူး
တၢ်ဂဲၤပူၤဖျဲး လၢတၢ်ဘၣ်ယိၣ်, ကြၢးဝဲဘၣ်ဝဲဒီးအဝဲ
သ့ၣ်သးန့ၣ် လၢအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်မၤဝဲလၢအဂီၢ်ကစၢ်န့ၣ် လီၤ.
တီၤဒီး တဖၣ် ဒီးတၢ်မၤလိတဖၣ် ဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်
ထီၣ်အီၤလၢ ပုၤဖိသၣ်ဆံးဖိတဖၣ်အဂီၢ်လၢကိၣ်သရၣ်သ

ရၣ်မုၢ်လၢ အိၣ်ဒီးလဲးစ့ၣ်တဖၣ် လၢအလူၤပိာ်မၤထွဲ
Minnesota's Early Childhood Indicators of
Progress (မံၣ်န့ၣ်ဖိထၣ်ဖိသၣ်ဆံးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီ
အနီၣ်ထီၣ်တဖၣ်)န့ၣ်လီၤ.

တၢ်နီၤဖးတီၤအတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တဖၣ်

ECFE တီၤတဖၣ်ပုၤဃုာ် တၢ်နီၤဖးတီၤတဖၣ်အဆၢက
တီၢ်, လၢဖိသၣ်ဆံးတဖၣ်ကမၤလိသ့ထီၣ်အသးခီဖျိ
တၢ်လိာ်ကွဲ ဖဲမိၢ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ် ဖဲလိမၤဒီး
မိၢ်ပၢ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တီၤတဖၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် လီၤ.
တၢ်ပျံၤတၢ်ဖးလၢအိၣ်ထီၣ်ဖဲတၢ်နီၤဖးတီၤအဆၢ ကတီၢ်န့ၣ်
မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်တခါလၢအညါန့ၣ်မၤအသးန့ၣ်လီၤ. ပဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်
တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တဖၣ်အံၤ ဖဲပနီၤဖးလီၤတီၤ
တၢ်မၤလိတဖၣ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်အခါ -

ထီၣ်တဲ ကူၣ်ဘၢ. ဖဲနတဲ ကူၣ်ဘၢ ဝံၤအခါန့ၣ်, တၢ်အ
ရ့ၣ်ဒိၣ်လၢ နကဘၣ်လဲၤဆူၣ်တီၤတၢ်မၤလိအပူၤချ့န့ၣ်လီၤ.

ယုတၢ်မၤစၢၤ. ကိၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အိၣ်ဖဲအံၤဒဲးသိးအ
ကမၤစၢၤန့ၣ်လၢလၢနကအိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်လီၤသးဘၣ်ဃး
တၢ်နီၤဖးတီၤ ဒီးလၢတၢ်န့ၣ်အယိ နဒီးနဖိကတူၢ်ဘၣ်
လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘိဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

အိၣ်ဒီးတၢ်ဝံၤသးစူၤ. လၢတၢ်ဂ့ၢ်တမံၤမံၤအယိ ဖိသၣ်
တဖၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သးတမုၢ်အခါန့ၣ် ကိၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိ
တဖၣ်ကမၤမုၢ်ထီၣ်အသး, ဒီး အဝဲသ့ၣ် ကကိးန့ၣ်
ဖဲအလိာ်ဘၣ်ဝဲအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီး တၢ်ပူၤဖျဲးလၢ တၢ်ဘၣ်ယိၣ်

တၢ်ဆဲးကသံၣ်ဒီးသဒၢတၢ်ဆါတဖၣ် - Minnesota

Statute (မံၣ်န့ၣ်စိထံၣ်တၢ်ဘျၢ) လိၣ်ဘၣ်ဝဲလၢ ECFE ကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဆဲးကသံၣ်ဒီးသဒၢတၢ်ဆါ အတၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါတဖၣ် လၢအဝဲသ့ၣ်လံာ်လံာ်တၢ်မၤနီၣ်မၤယါအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အလုၤအလၢတဖၣ် -

-ဟံၣ်ဖိယိၣ်ဖိကိးဂၤဒဲးကဘၣ်သ့ကဆိအစုတဖၣ်ဖဲဟဲ တုၤ ECFE ကိုအဆၢကတီၢ်.

-ဟံၣ်ဖိသၣ်အုၣ်လိာ်ကွဲးတဖၣ်လၢတၢ်ဒၢတဖၣ်အပူၤလၢ ECFE ပုၤမၤတၢ်ဖိကမၤကဆိအဂီၢ်န့ၣ် တက့ၢ်.

-ဆိတလဲ ဒဲးဖၢၣ်တဖၣ်ဖဲ တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်တၢ်ဆိတလဲအလီၢ်တဖၣ် ဒီး လူၤဟံၣ်မၤထွဲတၢ်မၤကဆိအတၢ်န့ၣ်ကျဲလၢဘၣ် တၢ်ကျဲးထီၣ်အီၤတဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

- ပၤဆၢကီၢ်ကမံးတံၢ်ခိၣ်ကျၢၢ် (Board of Education) ဖိလံစံၣ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဘျၢလီၤတၢ်လီၤဆဲးလၢအကြိယာ်ဝဲတၢ်အိၣ်မိာ် မ့တမ့ၢ် တၢ်စူးကျါညါသူးလၢကီၢ်ကီၢ်ရၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆူးတၢ်ဆါ -

နမိအိၣ်မ့ၢ်တဆူၣ်ဘၣ်န့ၣ် ဝံသးစူၤ အိၣ်လၢဟံၣ်န့ၣ် တက့ၢ်. ECFE ဟ့ၣ်တၢ်ပျဲဆူၣ်ဟံၣ်ဖိယိၣ်ဖိလၢအိၣ်တဆူၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဒိမ့ၢ်ဝဲ -

• လီၤကီၢ် ၁၀၀ ဒံၣ်ကရံၣ်ဆူၣ်အဖီခိၣ် • လီၤထီၣ်ဂီၤလၢတသ့ၣ်ညါတၢ်ဆူးတၢ်ဆါ, မ့တမ့ၢ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဆူးတၢ်ဆါတခါ

• ဘျီး • နါအုၣ်ထံယွၤအါအါကလံာ် • ဘဲၣ်ထံရံယုၣ်/တၢ်ယူးတၢ်ဃာ်အတၢ်ဘၣ်ကူဘၣ်ကံ • ကဆဲ မ့တမ့ၢ် ကူၣ်တလီၢ်လီၢ် • နါဆါ • ကိာ်ယုၢ်ဘိဆါ • မဲာ်ချ့ထီၣ်ဂီၤ • ဟၢဖၤလူ • အိၣ်တဆူၣ်ဒီးသးတဖုံလၢတအဲၣ်ဒီးမၤလိတၢ်ဘၣ်.

တၢ်သိၣ်လိ (ဒြဲလ်) တဖၣ်လၢ ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူအဂီၢ် -

ECFE အိၣ်ဒီးတၢ်မၤလိတဖၣ်လၢအဘၣ်ဃးဒီး ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်အဂီၢ် - လၢအပၣ်ယုာ် : တၢ်ဟးထီၣ်ဆူတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အချၢ ခိဖျိ မ့ၣ်အူအိၣ်တၢ်/ ဂ့ၢ်ဂီၢ် အူ, ကလံာ်မ့ၢ်ထီၣ်န့ဒိၣ်/မ့ၣ်ခိၣ်ကလံာ်သိၣ်ဂီၤ, Lockdown (တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ကဲထီၣ်သးလၢကီၢ်ပူၤ), Lock Out (တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ကဲထီၣ်သးလၢကီၢ်ချၢ), Hold in Place (တၢ်ဟံၣ်ပတုာ် တၢ်ဟးထီၣ်ဟးလီၤလၢကီၢ်ပူၤ)တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်နဲၣ်ကျဲအဂုၤဂၤတဖၣ်

လံာ်လံာ်လၢတၢ်လိၣ်ဘၣ်အီၤတဖၣ် - တၢ်ဆဲးကသံၣ်ဒီး သဒၢတၢ်ဆါအလံာ်တကီၢ်ဒိတဖၣ်, အိၣ်ဖျဲၣ်လံာ်အုၣ်သးတဖၣ်, တၢ်ဟ့ၣ်ပျဲခွဲးလၢတၢ်ကစီၣ်အဂီၢ်

တၢ်စူးကျါကသံၣ်မူၤဘျီး - တၢ်တဟ့ၣ်ပျဲခွဲးလၢပုၤကစူးကျါညါသူး, သံး, ညါဖိ, မ့တမ့ၢ် ကသံၣ်မူၤဘျီးတဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်.

တၢ်အိၣ်ကျၢၤသးတဖၣ် - တၢ်သူးကျဲၤဟ့ၣ်လီၤ တၢ်အိၣ်ကျၢၤသးတဖၣ်လီၤ. ဝံသးစူၤ တဘၣ်ဟဲစိာ် တၢ်အိၣ်လၢဟံၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်. နမိအိၣ်မ့ၢ်ဒီး တၢ်အိၣ် လၢတဖိးဒီးသ့ၣ်ထံတဖၣ် န့ၣ်ဒူးသ့ၣ်ညါကီၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိ န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်လိာ်လၢလီၤဆီဆီတဖၣ် - ECFE ဆိၣ်ထွဲဟံၣ် ဖိဃီဖိတဖၣ်လၢ အိၣ်ဒီးဖိသၣ်ဆံးဖိတဖၣ် လၢလိာ် ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤလီၤလီၤဆီဆီ ဒီး ပှၤလၢအဒီးန့ၣ် ကူၣ်သ့ လီၤဆီတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝံသးစူၤတဲသ ကိးတၢ်ဒီး နက့ၣ်သရၣ်သရၣ်မ့ၣ်ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ဂ့ၢ်အ ဝဲအံၤန့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်လိာ်ဘၣ်လၢပှၤကဘၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ် - ကီၢ်စဲၣ် တၢ်ဘျၢသဲးစးလိာ်ဘၣ်ဝဲလၢ ECFE ပှၤမၤတၢ်ဖိကိးဂၤဒဲးကဘၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတမံၤလၢလၢ အဘၣ်ဃးဒီး တၢ်မၤဆူးမၤဆါနီၣ်ခိ, သးတၢ်တူၢ်ဘၣ်, ဒီး တၢ်မၤကမၣ်တၢ်လၢအဘၣ်ဃးဒီးမ့ၣ်ခွါဂ့ၢ်ဝီန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကူတၢ်သိး - နကူသိးတၢ်ကူတၢ်သိးဒီးဒုးကူသိး နဖိတၢ်ကူတၢ်သိးလၢကဂဲၤလိာ်ကွဲအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. တၢ်လိာ်ကွဲတဖၣ်မၤဘၣ်အတၢ်သ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆီတလဲ ဒဲးဖၢၣ်/တၢ်လဲၤဆူတၢ်ဟးလီၤ - ဟံၣ်ဖိ ဃီဖိတဖၣ်ကြားလဲၤကိးအဖိဆူတၢ်ဟးလီၤ/ဆီတလဲ ဒဲးဖၢၣ်တဖၣ် တချးတီၤတၢ်မၤလိစးထီၣ်အကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိုတၢ်သ့ၣ် ထီၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်လိာ်လၢပှၤကဆီတလဲ ဒဲးဖၢၣ်အဂီၢ်လီၤ. ဝံသးစူၤလူၤဟိာ်မၤထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီ လၢတၢ်ကျးထီၣ်အီၤတဖၣ်ဖဲကွဲတဖျါၣ်စ့ၣ်စ့ၣ်အပူၤန့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဆိကတီၢ်ဟံၣ်ပတုၣ်ကွဲတဖၣ် - ဖဲစ့ၣ်ဖိလဲပဒိၣ်ကွဲဆိကတီၢ်ဟံၣ်ပတုၣ်ကွဲအဆၢကတီၢ်န့ၣ်, ECFE ကဆိကတီၢ်ဟံၣ်ပတုၣ်ကွဲစ့ၣ်ကိးလီၤ. တၢ်မ့ၢ်ဆၢတၢ်ဆိကတီၢ် ဟံၣ်ပတုၣ်အါထီၣ်ကွဲအဆၢကတီၢ်လၢ ECFE အဂီၢ်န့ၣ်, ပကဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤဆူဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်ခီဖျိ text (တၢ်ကွဲးဆၢတၢ်ကစီၣ်) မ့တမ့ၢ် အံၤမ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပှၤတမ့ၢ်တဖၣ် - ပှၤလၢအတဆဲးလီၤမံၤလၢ ECFE တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤတဖၣ် ပဟ့ၣ်တၢ်လိာ်တၢ်ကျဲၤလၢ အဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်တသ့ဘၣ်.



ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် - အိၣ်ဒီးတၢ်မၤသကိး တၢ်လၢတၢ်သးစၢ်ဆၢအပူၤန့ၣ်တက့ၢ်. ဝံသးစူၤ အိၣ် ဘျီၣ်ဘျီၣ်ဘျီၣ်ဘျီၣ် ဒီး ဟံၣ်ဃာ်နလီၤတဲစိလၢတၢ်လိာ် အယံၤဒီးန့ၣ် တက့ၢ်.